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Lončar upozorio: U Beogradu mesta za pacijente još danas i sutra 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar upozorio je da zbog velikog dnevnog broja prijema kovid pacijenata u 

bolnice, preti opasnost da se iscrpe kapaciteti zdravstvenog sistema, jer ne postoji neograničen broj 

obučenog zdravstvenog osoblja. Naglasio je i da u Beogradu mesta ima danas i sutra dok bolnice u 

unutrašnjosti za sada imaju kapaciteta. 

Posle sastanka s direktorima kovid bolnica, Zlatibor Lončar kazao da je u protekla 24 sata primljeno 

nešto manje od 400 kovid pozitivno na lečenje, od kojih je najmanje oko 150 moralo da se smesti u 

Beogradu.  

"Pravimo dodatne kapacitete i rasporede. Imamo mesta za danas i sutra, ali već od petka moraćemo 

celu bolnicu `Dr Dragiša Mišović` da stavimo u kovid sistem, a posle dva dana će se i Zemunska bolnica 

vratiti u kovid sistem", naglasio je ministar. 

Lončar je rekao da bolnice u unutrašnjosti za sada imaju mesta, i da se ne treba čuditi ako pacijenti iz 

Beograda, kojima bude potrebna intenzivna nega, budu prebacivani u unutrašnjost. 

Ukazao je i da se zdravstveni radnici mesecima bore s koronom, da su i oni oboleli pomažući drugima. 

Država će, prema njegovim rečima, staviti sve kapacitete na raspolaganje, i svo osoblje koje ima, ali 

građani, poručuje, moraju da znaju da toga nema beskonačno. 

"Sa ovom dinamikom, ako se nastavi da primamo 400 kovid pacijenata dnevno u bolnicu, a danas ćemo 

imati i značajan skok zaraženih prema podacima od jutros, dovešćemo ovaj sistem do momenta da više 

nećemo imati gde da primimo pacijente", upozorio je ministar zdravlja. 

"Imamo dva puta, treći ne postoji" 



 
 

Lončar je rekao i da država ne može da izmisli medicinske radnike, obučene lekare i sestre da bi oni 

pomagali ljudima. 

"U ovom momentu imamo samo dva puta, treći ne postoji. Prvi put je A, prvi put je put da se uozbiljimo, 

shvatimo ozbiljno situaciju, jer se stanje, iako je najbolje u Evropi, kreće jednim pravcem koji nije dobar i 

koji je zabrinjavajući", rekao je Lončar i dodao da sve zavisi od nas samih. 

Prvi put je, ističe - da pod hitno prekinemo sve nepotrebne kontakte, da ne idemo na mesta na koja ne 

moramo da idemo, posebno ne na mesta gde su masovna okupljanja, ilegalni koncerti, niti na proslave i 

slično. 

On je rekao i da je sve više primera da u bolnicama leže mladi, a u sobi pored njihove bake i deke, jer 

mladi odlaze na mesta povećanog rizika misleći da njima ne može biti ništa, a onda se vraćaju kući i 

zaraze starije. Međuti, kako je rekao ni kod mladih nije naivna klinička slika. 

"Kako budemo radili - tako će nam biti", zaključio je ministar Zlatibor Lončar. 

 

 

Kon: Ne možemo da dozvolimo da popunimo bolnice i nemamo gde da smestimo ljude 

Situacija u Beogradu je nepovoljna, sa tendencijom pogoršanja, rekao je gostujući u Jutarnjem programu 

epidemiolog i član Kriznog štaba dr Predrag Kon. Prema njegovim rečima, koronavirus će ove i sledeće 

nedelje biti veoma aktivan u glavnom gradu odakle će se rasejavati na druge strane. 

Kon tvrdi da veoma važno primenjivati epidemiloške mere, pre svega nositi maske i smanjiti priliv ljudi u 

bolnice. 



 
 

"Ne možemo da dozvolimo da popunimo bolnice i nemamo gde da smestimo ljude. Moramo da 

smanjimo priliv. Imamo nepovoljnu situaciju u Beogradu, sa tendencijom pogoršanja. Naznaka dobrog je 

da smo imali 980 za petak, a u utorak 943 za situaciju u ponedeljak. Dakle, ne ide i dana u dan naviše, ali 

moramo da sačekamo još par dana, u nedelji smo kad je virus vrlo aktivan u Beogradu", istakao je 

epidemiolog Predrag Kon. 

On je upozorio da su klubovi i industrija zabave mesta gde se virus mnogo više i brže širi. 

"Na takvim mestima se glasnije govori i izlučuje se više virusa. Nije isto da se sedi gde trešti muzika i na 

nekom mirnom mestu. Tada se i približavate i mogućnost zaraze je mnogo veća", naveo je član Kriznog 

štaba. 

Prema njegovim rečima, prošle nedelje je bilo dva i po puta više registrovanih slučajeva zaraze u 

školama, i to najviše u srednjim, ali još uvek nema razloga za potpuni prelazak na onlajn nastavu. 

Dok se čeka pravni okvir za uvođenje inspekcije koja bi kontrolisala nošenje maski i kažnjavala one koji to 

ne poštuju, dr Kon ponavlja da je nošenje maske vrlo važno i da trenutno predstavlja najefikasniju 

barijeru virusu. 

 

 

Od nedelje u Gradsku bolnicu na Zvezdari primljeno 269 pacijenata 

Od nedelje je Gradska bolnica na Zvezdari podeljena na crvenu i zelenu kovid zonu. Direktor bolnice 

Predrag Svorcan naveo je da je od nedelje u tu bolnicu primljeno 269 pacijenata. 

Predrag Svorcan je naveo za RTS da su u Gradsku bolnicu na Zvezdari u poslednja 24 sata primljena 104 

pacijenta sa srednje teškom i teškom kliničkom slikom.  



 
 

Na odeljenju intenzivne nege nalazi se 20 pacijenata i oni su na neinvanzivnoj i invanzivnoj ventilaciji. 

"Od toga je šest najtežih intubirano i na mehaničkoj ventilaciji", rekao je Svorcan za Jutarnji dnevnik RTS-

a. 

Istakao je da su tokom prethodnog naleta koronavirusa dominirali pacijenti srednjih godina, između 30 i 

50 godina, a da sada dominiraju stariji od 50 godina. 

"To su ljudi sa težom kliničkom slikom i zbog toga je veoma nezgodno za lečenje, jer su to pacijenti koji 

imaju određene komorbiditete – osim osnovne bolesti u vezi sa kovidom 19", naveo je direktor Gradske 

bolnice. 

"Najteže je bilo na početku epidemije"  

Svorcan je naveo da ne strahuju od trećeg naleta i da su stekli iskustvo u proteklom periodu. 

"Najteže nam je bilo prvi put kada smo primali. Tada smo za 60 sati primili preko 300 pacijenata. Sada 

nam je za 72 sata primljeno blizu 270 pacijenata. Dobro smo se organizovali. Osoblje je spremno i 

edukovano, opreme i lekova imamo", kazao je Svorcan. 

Dodao je da je juče otvoren dodatni punkt u Preševskoj ulici i da ima još kapaciteta. 

"U ovom trenutku, mi smo stavili na raspolaganje 400 mesta, koja uključuju i 50 mesta intenzivne i 

poluintenzivne nege. Zajedno smo u koordinaciji sa Ministarstvom, ministrom i direktorima kovid 

bolnica", naglasio je Svorcan. 

Istakao je da nijedan pacijent nije ostao bez prijema, bez slobodnog kreveta i bez adekvatne kiseoničke 

terapije. 

Zaraženo 60 zaposlenih u Gradskoj bolnici  

Kada je reč o zaposlenima u Gradskoj bolnici koji su pozitivni na koronavirus, Predrag Svorcan je rekao 

da je 60 zaposlenih pozitivno, od čega je četvoro hospitalizovano, dok su ostali u kućnoj izolaciji sa 

lakšom kliničkom slikom. 

"Ovaj broj je mnogo veći nego što je bio u prvom ili drugom krugu. Trudimo se da se što više zaštitimo i 

da ovo sve prebrodimo najbolje moguće i za nas i za naše pacijente", naveo je direktor Gradske bolnice. 

Ocenio je da je za Gradsku bolnicu najteže bilo tokom prvog naleta epidemije i da sada dosta iskusno 

ulaze u svaki sledeći nalet i da su za 48 sati prešli u kovid sistem. 

Svorcan je podsetio građane na poštovanje mera i nada se da treći nalet epidemije neće dugo trajati. 



 
 

 

 

Profesor Diligenski: Bićemo primorani da donesemo drakonske mere 

Uprkos apelima, molbama i preporukama, neki ljudi uporno odbijaju da nose zaštitne maske. 

Neuropsihijatar profesor Vladimir Diligenski kaže za RTS da su među njima i osobe sa poremećajem 

ličnosti koji uvek idu "uz vetar". 

Profesor Vladimir Diligenski veruje da će doći momenat kada će nošenje maski postati zapovest, pa više 

neće biti pitanje ko hoće, ko neće da ih nosi. 

"Mislim da ulazimo u veoma kriznu situaciju. Bolnice su nam prepune bolesnih ljudi. Zdravstveno osoblje 

je na ivici izdržljivosti. Bojim se da smo samo u predvorju velikih problema koji nas čekaju", upozorava 

profesor Diligenski. 

Ističe da scenario koji se dešava u Francuskoj, Španiji, Nemačkoj i Austriji, čeka i Srbiju, samo sa malim 

zakašnjenjem. 

"Bićemo primorani da donesemo drakonske mere u smislu i ograničenja kretanja i stalnog nošenja 

maski, što će biti najmanja mera koja će morati da se sprovodi jer bolnice više neće moći da primaju 

pacijente", kaže profesor Diligenski. 

Ističe da je maska vrlo efikasna zaštita od virusa, bez obzira kakva je. 

"Ako nosite masku i Vi i Vaš sagovornik, 90 odsto ste sigurni", objašnjava profesor Diligenski. 

"Ljudi su prezamoreni, svega im je dosta" 



 
 

Profesor Diligenski kaže da se većina kovid pacijenata sa kojima je radio zarazila na zabavama, svadbama 

i velikim skupovima. 

"Veoma mali broj ljudi ne zna kako se zarazio, a nekima su deca i tinejdžeri doneli virus", navodi profesor 

Diligenski. 

Kaže da ima između pet i deset odsto ljudi sa poremećajem ličnosti, koji uvek idu "uz vetar", a da su 

među njima i oni koji uporno odbijaju da nose maske.  

"Uvek u populaciji imate toga, onih koji baš namerno neće da nose. Ljudi su i prezamoreni, svega im je 

dosta. Nekad je to rezultat neke inercije. Ako se propišu mere i ako kazne budu drakonske, ja mislim da 

će svi nositi maske", ističe profesor Diligenski. 

Kaže da možemo sebi da pomognemo tako što ćemo naći mir u okviru porodice, imati dobru socijalnu 

komunikaciju i redovno biti fizički aktivni. 

 

 

"DANAS ĆEMO IMATI VIŠE OD 2.000 NOVOZARAŽENIH" Brnabić: Šest puta na dan pričam sa Vučićem 

o NOVIM MERAMA 

Premijerka Srbije Ana Brnabić rekla je da će danas u Srbiji biti više od 2.000 novozaraženih korona 

virusom, a da će samo u Beogradu biti više od 1.000. 

- Bez sumnje će se epidemiološka situacija pogoršavati. Nama je svaki dan važan dok ne završimo dve 

nove kovid bolnice. Tada će biti lakše našem zdravstvenom sistemu, a to će biti u decembru - kazala je 

Ana Brnabić tokom gostovanja na TV Prva. 



 
 

Ona je ponovila molbu svima "da nose maske i da prate sve preporuke". Kako je istakla, "mesta u 

bolnicama ima, a trenutno je hospitalizovano 2.000 pacijenata od korona virusa". 

- Nikome nije u interesu da imamo nove mere. Najmanje šest puta dnevno razgovaram o tome sa 

predsednikom Srbije. Iako podaci deluju strašno, to je i dalje manje nego u regionu - kazala je Ana 

Brnabić. 

Podsetimo, danas je dr Predrag Kon, član Kriznog štaba za borbu protiv kovida-19, rekao da "u Beogradu 

ima deset puta više zaraženih nego što to brojke pokazuju". 

- Nalazimo se u nedelji kad je virus vrlo aktivan u Beogradu, to će biti i sledeće nedelje, bez obzira kakve 

budu brojke. Još uvek imamo tendenciju daljeg pogoršanja. Imamo dva puta više registrovanh u školama 

nego što je bilo prethodnih nedlja, i tu uočavamo pogoršanje. Beograd je trenutno mesto iz koga će se 

virus rasejavati na druge strane, i to će trajati. Broj slučajeva treba množiti sa 10. Mnogo je 

asimptomatskih - rekao je dr Kon. 

 

 

Sa skoro 450 zaraženih na 100.000 građana Beograd je u POPSTAR ZONI i pitanje je dana kada će biti 

uvedene NOVE RESTRIKCIJE 

Situacija sa koronom u Srbiji je veoma zabrinjavajuća, a u Beogradu u najmanju ruku - alarmantna! 

Dovoljno je reći da su u poslednje dve nedelje 50 do 85 odsto svih novozaraženih za 24 sata bili upravo iz 

prestonice. 

Koliko je opasno stanje najbolje govori podatak da je malo nedostajalo da danas u Beogradu bude 

probijena granica od 1.000 zaraženih na dnevnom nivou (bilo ih je 943). Kovid ambulante su sve punije, 

baš kao i prestoničke bolnice. 



 
 

A statistika govori da Beograd ima dva i po puta više zaraženih na 100.000 građana nego cela Srbija. 

Naime, prema podacima Evropskog centra za prevenciju i kontrolu bolesti (ECDC), Srbija u poslednjih 14 

dana, ima 206 obolelih od korone na 100.000 stanovnika. 

Ova brojka za srpsku prestonicu je mnogo alarmantnija: za 14 dana u Beogradu je registrovano 7.564 

novih slučajeva obolevanja od kovida-19 ili čak 444,9 na 100.000 stanovnika! 

Na osnovu broja zaraženih na 100.000 ljudi ECDC je sve države rangirao u devet korona zona, od zelene 

do crne. Trenutno se Srbija nalazi u šestom stepenu, tzv. tamno ljubičastom (150-300 na 100.000), dok 

je Beograd duboko zagazio u sedmi koji je nazvan popstar (300-500 na 100.000), a ako se narednih dana, 

kako je najavljeno, nastavi rast broja obolelih, srpska prestonica bi mogla da završi i u pretposlednjoj 

sivoj zoni (500-10.000 zaraženih na 100.000). 

I gradonačelnik Beograda dr Zoran Radojičić je pre par dana dana najavio moguće pooštravanje 

epidemioloških mera u prestonici, dok je njegov zamenik Goran Vesić istakao da se ne razmišlja o 

policijskom času. 

- Verovatno ćemo mere morati da pojačavamo. Epidemiolozi analiziraju podatke i u zavisnosti od toga 

propisuju mere - da li ćemo i kada imati sraćenje radnog vremena ugostiteljskih objekata, zavisi od njih - 

rekao je Radojičić gostujući na RTS. 

Kako je dodao "žurke, slave i slavlja su mesta gde su najveći rizici za prenos korona virusa". 

Pre nekoliko dana dr Predrag Kon je zbog teškog stanja u Beogradu najavio i moguće restrikcije. 

- U Beogradu iz dana u dan imamo povećanje broja zaraženih. Možda će prvo doći do određenih 

restrikcija za prestonicu - rekao je tada dr Kon. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Duplo više zaraženih u Nišu, i dalje bolje nego na severu 

Tri kovid pacijenta su preminula u Kliničkom centru u Nišu u prethodna 24 sata, navodi se na sajtu ove 

institucije. Raste i broj priključenih na respirator - njih je sada šestoro. 

Zabrinjava podatak da je danas udvostručen broj novoobolelih od korone u odnosu na prethodne dane 

pojedinačno, kada se na dnevnom nivou otkrivalo između 25 i 30 novih slučajeva. 

Danas je pozitivnih bilo više od 50 u samom gradu, rekao je za N1 član uprave Kliničkog centra u ovom 

gradu i šef Klinike za anesteziologiju Radmilo Janković. 

Situaciju, podseća, dodatno komplikuje činjenica da je na samom jugu Srbije epidemija u većem zamahu, 

a najteži pacijenti iz svih mesta od Kladova do makedonske granice dovoze se u Niš. 

"Sada smo u neprekidnoj komunikaciji sa kolegama iz drugih bolnica na jugoistoku i više ne bi trebalo da 

se dešava da nam samo dovezu pacijenta, bez prethodnog dogovora i provere protokola", pojašnjava 

Janković. 

Epidemiološku situaciju u Nišu ocenjuje stabilnijom u odnosu na sever države, iako i u Nišu raste broj 

kako inficiranih, tako i hospitalizovanih. 

U kovid odeljenjima nalazi se 88 odraslih, četvoro dece sa blažom slikom je takođe na lečenju. 



 
 

"U prvom talasu u martu i aprilu imali smo dosta zaraženih u samom Nišu, možda je zato sada situacija 

ovde za nijansu bila lakša. Ali, od danas se komplikuje i ne bi trebalo uljuljkavati se mišlju da neko ko je 

preležao novi koronavirus, ne može ponovo da se razboli", tvrdi lekar. 

Napominje da su se neki lekari Kliničkog centra u Nišu ponovo razboleli, ali njihov broj nije precizirao. 

Glavno nastojanje niških lekara je, napominje Janković, da tokom jeseni i zime rad Kliničkog centra bude 

tako organizovan da se mogu zbrinuti i urgentni "nekovid" slučajevi. 

 

 

Pet godina uspešnog rada Nacionalnog gama centra 

BEOGRAD - Direktorat za radijacionu i nuklearnu sigurnost i bezbednost Srbije (SRBATOM) obeležio je 

pet godina uspešnog rada Nacionalnog gama centra za stereotaksičnu radioneurohirurgiju, gde je sada 

skoro 4.000 pacijenata podvrgnuto radiohirurgiji gama nož jedinicom koristeći najnoviju tehnologiju 

model " Perfection ". 

Direktor SRBATOM-a Slađan Velinov prisustvovao je, zajedno sa direktorom Klinike za neurohirurgiju 

prof. dr Milošem Jokovićem i načelnikom Centra za neuroonkologiju prof. dr Danicom Grujičić, 

obeležavanju pet godina rada Nacionalnog gama centra za stereotaksičnu radioneurohirurgiju u 

Kliničkom centru Srbije. Profesionalan i efikasan rad ovog centra i korišćenje gama noža omogućili su 

građanima Srbije, ali i regiona, da se leče na najsavremeniji način. 

Skoro 800 pacijenata godišnje je odličan rezultat kada je u pitanju rad Nacionalnog gama centra, 

navedeno je u saopštenju. 



 
 

Osim toga, spektar slučajeva koje je moguće tretirati gama nožem sada obuhvata i veliki broj pacijenata 

čija se primarna bolest proširila na mozak, kao i pacijente koji su ranije imali vrlo nezadovoljavajuće 

mogućnosti za kontrolu svoje bolesti. 

Gama nož je najnapredniji aparat za lečenje najtežih bolesnika, a njegovim korišćenjem za najdelikatnije 

neurohirurške zahvate i te kako se na bolje menja kvalitet života pacijenata. 

Ovaj uređaj koristi gama zrake koji zamenjuje hirurški skalpel i kojima se zrače benigni, ali i maligni 

tumori. 

Upotreba gama zraka u medicinske svrhe kojim se produžava život ljudi pokazuje koliko zračenje zapravo 

može biti korisno kada se koristi stručno i kontrolisano. 

Uporedo sa uvođenjem najsavremenije radiohirurške tehnologije, uspostavljen je i multidisciplinarni tim 

spreman da, za svakog pacijenta koji će biti podvrgnut radiohirurškoj intervenciji, obezbedi tretman u 

skladu sa najvišim svetskim standardima. 

Tim se sastoji od neurohirurga, radijacionih onkologa, medicinskih fizičara, strukovnih medicinskih 

radiologa, medicinskih sestara i drugog medicinskog i nemedicinskog osoblja. 

Direktorat za radijacionu i nuklearnu sigurnost i bezbednost Srbije daje svoj doprinos slanjem stručnjaka 

iz Srbije iz oblasti radioterapije, nuklearne medicine i zaštite od zračenja u najsavremenije evropske 

centre za edukaciju iz te oblasti u saradnji sa Međunarodnom agencijom za atomsku energiju (MAAE). 

Nacionalni gama centar Kliničkog centra Srbije danas predstavlja regionalnog lidera u primeni 

stereotaksične radioneurohirurgije i dugoročne medicinske efikasnosti, navedeno je u saopštenju. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

I vojna bolnica u Novom Sadu u kovid sistemu 

VMA otvoren 24 časa za građane kojima je potrebna hitna medicinska pomoć 

Pripadnici vojnog zdravstva spremno su dočekali treći talas virusne infekcije kovida 19 i nastavili 

višemesečnu neprekidnu borbu u suzbijanju pandemije, saopštilo je Ministarstvo odbrane. 

Vojna bolnica Novi Sad, u skladu s potrebama Novog Sada, od danas će biti spremna da primi kovid 

pacijente, za čije lečenje je namenjeno 35 postelja u internom odeljenju za lečenje kovid pacijenata, koje 

su kompletno opremljene priključcima za kiseonik i koncentratorima kiseonika. 

U vojnoj kovid bolnici Vojnomedicinskog centra Karaburma u Beogradu, koja bez prestanka radi od 

marta ove godine, trenutno se na lečenju nalazi 85 pacijenata, uključujući 10 pacijenata na intenzivnom 

lečenju. Ukupan kapacitet ove bolnice je 135 kreveta. 

Privremena kovid bolnica u beogradskoj „Štark areni” ponovo je počela sa radom 19. oktobra i od tada je 

u ovu bolnicu primljeno 237 pacijenata. Kapacitet ove bolnice je 510 kreveta, a u lečenju obolelih od 

kovida 19, osim 18 pripadnika vojnog zdravstva, učestvuju i medicinari iz 15 civilnih zdravstvenih 

ustanova. 

U prethodnom periodu, privremena kovid bolnica u „Štark areni” radila je od 6. jula do 3. septembra. 

Ukoliko epidemiološka situacija bude to zahtevala, Vojna bolnica Niš, u dogovoru sa Kliničkim centrom 

Niš, biće aktivirana za lečenje do 85 kovid negativnih pacijenata, nezavisno od vrste njihovog 

zdravstvenog osiguranja. 



 
 

Trenutno, vojnim osiguranicima u ovoj bolnici na raspolaganju je prijemno-trijažna ambulanta za akutna 

respiratorna oboljenja, u kojoj mogu dobiti sve informacije o daljem lečenju. 

Od 30. oktobra i Vojnomedicinska akademija ponovo je svakodnevno, 24 časa, dežurna zdravstvena 

ustanova za lečenje svih građana čije zdravstveno stanje zahteva hitnu medicinsku pomoć. 

 

 

 

 


